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Minnesanteckning Kommunala Pensionärsrådet   2013-09-30 
Närvarande från kommunen: Per-Olov Rapp, Peter Molin och sekreterare Per 
Skog.  
Närvarande från pensionärsorganisationerna: Gunnar Larsson SPF Sala, 
UllaBritt Ibohm Stortärna SPF, Liss Nordlöf Sala PRO, Karin Johansson PRO, 
Ulla Fernqvist SKPF, Kerstin Andersson Vision P, Rigmor Agemalm 
Ranstaortens PRO, Sture Hellblom Sala PRO, Ingalill Holm SPF Sala, Anita 
Bertilsson Möklinta PRO. 
 

§ 1.   Mötet började med att fastställa vilka medlemmar som ska ingå i rådet 
och dessa redovisas i bilaga 1.  
För spara pengar och tid finns en målsättning att kunna kommunicera 
via mail och därför ombeds medlemmarna och ersättarna i rådet att 
lämna email-adresser till sekreteraren.  
 

§ 2.   Liss Nordlöf utsågs till att justera dagens mötesanteckningar. 
 

§ 3.   Genomgång av riktlinjerna för pensionärsrådet.  
Pensionärsrådet som organisation är flyttad från att ligga under 
beredningarna till att ligga under kommunstyrelsen. Beredningarna 
kommer ändå att ha kontakt med pensionärsrådet i kommande 
uppdrag där rådets kompetens i olika frågor kommer att efterfrågas.  
 
Mötesmedlemmarna har rätt till reseersättning om avståndet är över 
5 km.  
 
Gunnar Larsson föreslår att ersättarna ska ha närvarorätt med rätt att 
yttra sig på dessa möten och önskar att riktlinjerna justeras med detta 
tillägg. Per – Olov tar med sig frågan till kommunstyrelsen.  
 
Gunnar önskar en uppföljning av hur dessa möten har fungerat om ett 
år.  
 

§ 4.   Socialstyrelsen har beslutat om nya föreskrifter och allmänna råd 
inför 2014 om hur boende inom äldreomsorgen ska se ut beträffande 
nattbemanning och annat. Annelie Eriksson och Cecilia Nilsson från 
VOF redovisar interna arbetet med bemanning på kommunens 
äldreboenden. Redan idag uppfyller vi de nya kraven på bemanning.  
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§ 5.   Annelie Eriksson och Cecilia Nilsson redovisar arbetet med det nya 
äldreboendet vid Johannesbergsgatan 3. Det kommer att bli 80 platser 
fördelat på 10 avdelningar. Huset är byggt för att kunna drivas 
rationellt. Det är inte byggt med hänsyn till någon diagnos utan 
lägenheterna ska passa alla typer av boende. 52 dementa personerna 
kommer att flyttas över till boendet men det finns plats för andra att 
få bo där. 
 
Hyran är inte fastställd ännu. Förutom lägenhetshyran tillkommer en 
kostnad för mat och service.  
 
Huset kommer inte att döpas till något då det inte kommer att bli ett 
vårdboende utan ett boende som vem som helst kan hyra. 
 
  

§ 6.   Salabostäders VD Bernhard Niglis berättar om Kaplanen och dess 
framtid. Salabostäder har ännu inte beslutat hur de ska göra med 
Kaplanen då det idag inte är bestämt vilket boende det ska bli. 
Definitionen för trygghetsboende är fastställt i regelverk. Om huset 
ska bli klassat som trygghetsboende så krävs med vissa funktioner 
och service i huset. Det ska finnas samlingslokaler och möjlighet att 
köpa färdiglagad mat. Det är en merkostnad som Salabostäder idag 
inte är beredd att ta.   
 
Vissa lägenheter kommer att byggas om så att de blir större. Antal 
lägenheter kommer att minska från 51 till 47 lägenheter. Tidsplanen 
för ombyggnationerna beror på när nuvarande hyresgäster kan lämna 
lägenheterna. Renoveringen av bottenvåningen kommer att vara 
väldigt bullrig och det kommer att störa de boende. Mycket är oklart i 
dag beträffande datum och vad som ska ske med lokalerna. Det finns 
önskemål om att föreningarnas hus ska komma in och att 
restaurangen ska finnas kvar. Just nu pågår diskussioner mellan Sala 
kommun och Salabostäder om lokalerna i bottenvåningen.  
 
 

§ 7.   Om föreningarnas hus kommer att flytta till Kaplanen så är det ganska 
lätt att anpassa lokalerna för detta. Kontorslokaler är relativt billigt att 
få till i jämförelse med kök och toaletter/badrum.  
 
 

§ 8.   För att få bo i Kaplanen måste man ställa sig i Salabostäders 
bostadskö. Poängsystemet i bostadskön hos Salabostäder bygger på 
att man får 1 poäng per dag man står i kö. Sedan är det tillgång och  
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efterfrågan som avgör hur länge man får vänta på en lägenhet. 
Attraktiva bostäder kräver högre poäng och tar längre tid att få. Det 
gäller att tidigt ställa sig i kö om man har önskemål om att få bo i 
Kaplanen. 
 

§ 9.   Om Kaplanen ska ha ett boende som är behovsprövat så uppkommer 
ett nytt problem. Är det poängen eller vårdbehovet? Hur ska 
Salabostäder välja ut vilka hyresgäster som är lämpliga att bo där och 
vem har störst behov? Vem ska ta ställning till vårdbehovet, 
Salabostäder eller biståndshandläggarna? Dessa frågor är inte 
klargjorda ännu.  
  

§ 10.   Seniorvillan är ett koncept med parhus som är anpassade för 
äldreboende. Kommunen planerar för fyra parhus på Ängshagen. En 
visningsvilla ska byggas för att visa konceptet och se hur stor 
efterfrågan blir.  
 

§ 11.   Östra kvarteren kommer framtiden inte att innehålla hus som 
seniorvillan utan det kommer att bli en bebyggelse som är mer 
innerstadslik med flerfamiljshus.   
 

§ 12.   Peppar, peppar… en dag om seniorers säkerhet kommer att ha en 
utställning i Gallerian den 1 okt.  
 

§ 13.   Nästa möte blir 25 november kl. 13.00 vid skolkansliet på 
Drottninggatan i Sala. 

 

 

Per Skog  
Sekreterare 

 

 

Per-Olov Rapp (S)     

Ordförande i KPR 

 

 

Liss Nordlöf 

Justerare 


